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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till finansminister Elisabeth Svantesson (M)

2024/25:747 Avskaffande av kemikalieskatten 

Kemikalieskatten har sedan införandet mött omfattande kritik. Den har enligt 
flera rapporter och utvärderingar haft begränsad – om ens någon – miljöeffekt 
samtidigt som den har resulterat i ökade priser för konsumenterna, bygg- och 
fastighetsbolag, skolor och annan offentlig verksamhet. För små och medelstora 
företag innebär skatten dessutom en betydande administrativ börda, något som 
ytterligare försvårar deras verksamhet och utvecklingsmöjligheter.

Det nyligen publicerade utredningsbetänkandet Om ekonomiska styrmedel för 
en mer cirkulär ekonomi, SOU 2024:67, konstaterar att kemikalieskatten inte 
kan utformas så att den blir effektiv utan att den administrativa bördan för 
företagen blir orimligt tung. Utöver detta har det framkommit att skatten kan 
driva på illegal handel, eftersom de högre priserna gör svarta marknader mer 
attraktiva för vissa konsumenter. 

Mot bakgrund av ovanstående önskas finansminister Elisabeth Svantesson 
svara på följande fråga:

 

Hur ser ministern på de slutsatser som framkommit i utredningen om 
ekonomiska styrmedel och påståendet att kemikalieskatten inte kan göras 
effektiv utan att företagen åläggs en orimligt tung administrativ börda utan att 
ge någon miljönytta, och avser ministern att vidta några åtgärder utifrån sin 
ståndpunkt?

………………………………………

Nima Gholam Ali Pour (SD)

Från Riksdagsförvaltningen
2025-01-31
Besvaras senast
2025-02-12 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Rebecca Heinemann


